
 

 
Beheersorgaan bibliotheek stad Herentals en cultuurcentrum 't Schaliken  
Verslag van de plenaire vergadering van woensdag 11 september 2024 om 19.30 uur, nieuwe 
vergaderzaal dienst toerisme, Herentals.  
 
Aanwezig: Wim Konings, John Vanopstal (eerste agendapunt), Mieke Mariën, Lieve Pelgrims, Chris 
Robbroeckx, Cédric Smet, Tom Reyniers, Tejo Briers, Tina Van Roy, diensthoofd bibliotheek en 
diensthoofd cultuur en toerisme.  
 
Verontschuldigd: Ruth Van Tendeloo, Koen Stynen, Geert Verbist, Jan Michielsen, Vera Goris, Erik Thys  
 
Verslag: Anja Geuns, Jole Bergen 
 
1. Yesplan: 

John Vanopstal stel het nieuwe digitale planningsplatform voor. Testfase voor CC en Kunstencampus. 

Eerst een grote evaluatie in december en dan onderzoeken of er uitgebreid kan worden naar de 

activiteiten van de bib en bv ook voor alle evenementen van stad Herentals. Ook een heel handig 

document om medewerkers in te plannen, op termijn ook voor de bib?  

2.Goedkeuring verslag vorig BH  
 
Het verslag van het vorig BH wordt goedgekeurd.  
 
3.BIB nieuwe site + renovatie + aanbesteding garages (sluiting) 
 
Afgelopen schepencollege werd het dossier nieuwe site hof, AC, feest- en fuifzaal voorgesteld. 
Hierin zit ook een piste verweven om in plaats van de bib te renoveren, een nieuwbouw te 
voorzien. Welke beslissingen effectief genomen zullen worden, hangt af van het nieuwe bestuur. 
Het beheersorgaan vraagt om advies te kunnen geven in deze kwestie. 
 
Tina roept ook op om op 27 september 2024 zeker naar het debat te komen omtrent vrije tijd. 
(Zie ook agendapunt 10.) 
 
Zijn er mogelijkheden onderzocht omtrent een PBS op de huidige site? Kan er een participatie-
avond georganiseerd worden omtrent de nieuwe site versus volledige renovatie huidige site?   
 
In tussentijd wordt er zorg gedragen voor de instandhouding van het huidige bibgebouw. Het 
dossier rond vocht- en stabiliteitsproblematiek kwam hier al regelmatig ter sprake. Ondertussen 
is hiervoor voldoende budget gevonden en is er via een aanbesteding een firma aangesteld. 
Prognose is, dat de garages 40 dagen gesloten zullen moeten worden voor de uitvoering van de 
werken.  
 
4.Stavaza BIB 50 jaar  
 
Alles staat klaar in de startblokken. De gouden tickets zitten klaar in de collectie om gevonden 
te worden. De oude gevelbanner is verwijderd, van het materiaal worden rugzakjes gemaakt. De 
programmatie van de verwendag is rond. De afspraken met het cultuurcentrum voor het nieuwe 
graffitikunstwerk zijn gemaakt. De oproep wordt binnenkort gelanceerd. Deze richt zich op 
kunstenaars die een band met Neteland kunnen aantonen. De tentoonstellingscommissie 
aangevuld met twee medewerkers van de bib (Anja Geuns en Wis Van den Broeck) maken de 



selectie tot de drie sterkste ontwerpen. Het ultieme ontwerp wordt participatief gekozen met 
behulp van de participatie-ambtenaar van stad Herentals. 
  
Omwille van de zoektocht naar bruikbare foto’s en het ontbreken van een inventarisatie van 
deze foto’s in het stadsarchief, is er een mooie nieuwe samenwerking tussen bib en 
stadsarchief uitgewerkt: vanaf 7 oktober zal er onder de projectnaam ‘Dozen vol verhalen’ elke 
eerste maandagnamiddag van de maand een medewerker van het stadsarchief bibbezoekers 
uitnodigen om mee te helpen met het inventariseren van de foto’s. Dit project wordt op termijn 
verder uitgerold richting dienstencentrum, de seniorenraad etc. Bedoeling is om te komen tot 
een vaste kern vrijwilligers die in het stadsarchief gestructureerd meehelpen met de 
inventarisatie.  
 
5.CC – Update verkoopcijfers  
Deze cijfers werden zeer positief onthaald. In bijlage worden deze toegevoegd.  
 
6.Evaluatie Herentals Bruist – CC en BIB  
 
Algemeen over Herentals Bruist: heel veel enthousiasme, enkel communicatie nog een 
groeipotentieel, vooral niet duidelijk. Herhaling werkt. 
 
De bib zette in op leesplezier door een mooie collectie leesvoer voor kinderen en jongeren. Ter 
inspiratie werden foto’s van de zomerbib van company Marius in het kader van de Zomer van 
Antwerpen bezorgd, met het nodige realisme dat de schaalgrootte niet haalbaar zou zijn, maar 
wel de spirit. In de praktijk is er heel veel gebruik gemaakt van het aanbod boeken. De bib is zeer 
tevreden dat de opzet van het inzetten op leesplezier meer dan geslaagd is. Helaas is deze 
mooie collectie ook zwaar beschadigd, doordat er in het begin van de zomer bleek, dat de 
accommodatie voor deze zomerbib bij het ontwerp en de realisatie van de speelbox vergeten 
was. De bib heeft naar best vermogen toch nog een collectie aangeboden. Een leerschool voor 
de komende jaren: geen ondersteuning door de gepaste accommodatie = geen pop up bib.  
 
 
7.Evaluatie wandelingen Ensor Mysterie  
De wandelingen werden positief geëvalueerd. De 200 boekjes werden afgehaald en er werden 
boekjes bijbesteld. Het initiatief was een mooie samenkomst van cultuur en toerisme in de 
deelgemeenten.  
 
8.Stavaza Winsterspoor 
 
Winterspoor zal plaatsvinden op 27, 28 en 29 december, met optredens in huiskamers in Morkhoven 
en Noorderwijk. Muziek, poëzie en woord komen aan bod. Er is beslist om geen gratis toegang te 
verlenen; tickets zullen €5 kosten per stuk. De programmatie gaat online op 1 november 2024. Er is 
op 23 oktober een informatiemoment in Moktamee. 
’t Schaliken zorgt voor de ticketing en financiële ondersteuning. 
 
9.Evaluatiemoment BH december ’24 en inrichting nieuw BH maart ‘25 
 
Het beheersorgaan moet overgaan tot een globale hernieuwing van zijn vertegenwoordigers in 
de loop van de eerste zes maanden volgend op de installatie van een nieuwe gemeenteraad. Het 
mandaat van de leden van het hernieuwde beheersorgaan duurt normaliter zes jaar. Het 
beheersorgaan bepaalt de criteria waaraan de afgevaardigden van gebruikers moeten 
beantwoorden en de manier waarop kandidaturen ingediend worden.  



De kandidaten worden verzameld door de administratie van het cultuurcentrum en de 
bibliotheek en worden voorgelegd aan het ontslagnemende beheersorgaan. Dit streeft in de 
samenstelling van het nieuwe beheersorgaan naar een maximale diversiteit betreft leeftijd, 
geslacht en woonplaats binnen Herentals en zal, in de mate van het mogelijke een 
oververtegenwoordiging van één van de ideologische en filosofische strekkingen voorkomen. 
 
Bedoeling is om in december, in samenwerking met de participatie-ambtenaar, een evaluatie te 
organiseren van het beheersorgaan. Input is dus zeer welkom. In het voorjaar van 2025 wordt er 
dan een nieuw adviesorgaan geïnstalleerd.  
 
 
10.Verkiezingsdebat 27 sept ’24 – organisatie Strategisch Atelier Vrije Tijd 
 
Tina licht toe: Lieve gaat politieke partijen ontvangen, Hannelore Simons leidt alles in goede 
banen. Bij binnenkomst is er al een mentimeter: welke partij zou het meest kunnen betekenen 
voor vrije tijd in Herentals. In principe komen er acht partijen. Elke partij krijgt kort de tijd om te 
vertellen waar zij voor staan op het vlak van vrije tijd. Daarna specifieke vragen, o.a. over de 
stadsfeestzaal. Via Whatsapp kan het publiek vragen doorgeven. Laatste ronde is voor het 
publiek: via microfoon. Nadien in de foyer: de mogelijkheid om nog vragen te kunnen stellen 
rechtstreeks aan de politici.  
 
 
11.Varia  
 
Datum nieuw overleg in december: maandag 2 december om 19.30 uur in het vergaderzaaltje 
van de dienst toerisme.  
 
Bedanking alle leden van het beheersorgaan: aansluitend aan het beheersorgaan van 2 
december.  
 
Baviaantje heeft een eigen website. Zeker eens gaan kijken.  
 
 

 


